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Tájékoztató a Törekvés Sportegyesület 2009. évi működéséről 

Tisztelt Képviselő-testület! 

2009. év I-IX. hónapjának sportszakmai és versenyeredményeiről jóleső érzés számot adni az 
idén 109. évét jegyző sportegyesületünknek. 
Visszatekintve a beszámolási időszakra megelégedettséggel nyugtázhatjuk, hogy egyesületi 
terveinket, valamint szponzoraink igényeit az elvárások szintjén sikerült teljesítenünk. 
Megjegyzendő, hogy a központi sportfinanszírozások, műhelytámogatások folyamatos 
csökkentése, illetve elvonása miatt kissé visszafogottabb versenyeztetés és versenyrendezés 
jellemezte az eltelt időszakot. 
Sportegyesületünk üzleti terv szerinti költségvetés alapján működik és a racionális 
gondolkodásmód, valamint költekezés következtében bevételeink és kötelezettségeink a 
tervezett keretek között maradtak. Ennek sikeréhez a háttérbiztosítást nyújtó ügyvitel, 
valamint az önálló gazdálkodással rendelkező szakosztályaink (vívó és kerekesszékes-vívó, 
kosárlabda) jelentős mértékben hozzájárultak. 
A tulajdonos MÁV Zrt.-vel 2007. év végén megkötött létesítmény bérleti szerződés jelenleg 
biztosítja az objektumon sportoló, versenyző szakosztályok napi munkáját, egyesületi 
értékeink megőrzését és a lehetséges fejlesztéseket. 
A sportlétesítmény üzemeltetési, fenntartási költségeit és a karbantartási munkákat, továbbá 
szerény mértékben a szakosztályok működési finanszírozását - több mint száz éve - döntően 
az alapító Északi Járműjavító biztosította. 
Ez év végén azonban a tradicionális intézmény megszűnik, kitelepítése és kiürítése 
folyamatban van. A jogutódként működő MÁV-GÉPÉSZET Zrt. anyagi támogatására, 
valamint a pályakarbantartók (2 fő) kihelyezett foglalkoztatására 2010-től már nem 
számíthatunk. Ez a folyamat 2008. év során elkezdődött, de eddig nem kerültünk 
létbizonytalanságba, mivel Kőbánya önkormányzata egyesületi értékeinket megismerve és 
megbecsülve anyagi segítséggel is mellénk állt. 
Létesítményvesztési félelmünk azonban a MÁV sportingatlanok eladásának gyorsítása, illetve 
az állami vagyonkezelőnek való átadás lehetősége okán tovább erősödött. 
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Testületi munkánkat ez év tavaszán megtartott küldöttközgyűlésünkön a résztvevők 
eredményesnek értékelték és 13 fős elnökségünk tagjait többségében újra választották. 
Frissítésként négy új tag kapott bizalmat a következő négy éves ciklusra. A Kőbányai 
Önkormányzat képviselő testületéből Nagy László Úr és Varga István Úr, valamint a MÁV 
részéről Zaránd György Úr és Szűcs Lajos Úr személyében. 
Likviditásunk közel egyenletes képet mutatott az eltelt időszak során, fizetési 
kötelezettségeinket határidőre teljesítettük, köztartozásainkat ütemezetten rendeztük, így a 
lehetséges pályázati feltételeknek valamennyi esetben megfeleltünk. 
Sportegyesületünk teniszezőinek és a szabadidős sportolók régi vágya idén beteljesült. 
Elkészült és július 3-án ünnepélyesen átadásra került a két salakos pályával rendelkező 
akadálymentesített, fedett teniszcsarnok, valamint a hozzátartozó szintén akadálymentes, 
korszerűen kialakított öltöző objektum. 

Sportszakmai munkánkról 
Sportegyesületünkben versenyszerűen hét szakosztályt működtetünk, melyek sportolói 
különböző szintű egyéni és csapatbajnokságokban, országos, nemzetközi és 

világversenyeken, paralimpiákon vesznek részt átlagon felüli sikerekkel. 
Támogatói körünk, szponzoraink számára szabadidő csoportot működtetünk, ahol tömegsport 
szinten (asztalitenisz, atlétika, kispályás labdarúgás, konditerem, tenisz) biztosítunk 
lehetőséget igény szerint a szabadidő kulturált körülmények közötti eltöltéséhez. 
A szakosztályokban sportoló és nyilvántartott tagdíjfizető létszám 332 fő. 
Szabadidő klub keretében rendszeresen sportolók száma 35-40 fő. 
A szakosztály vezetőségek által összeállított önértékelések alapján a következő főbb adatokat 
ismertetjük. 

Asztalitenisz szakosztály 
Taglétszám: 10 fö. 
Tömegsport jellegű szakosztály, évek óta stabilan szerepeltek a BP II. osztályban. 2008. év 
őszén az első helyen végeztek, idén tavasszal a második helyet szerezték meg. Osztályozó 
mérkőzés sorozaton bejutottak a BP I. osztályba és az első három fordulóban eredményesen 
teljesítettek. 
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Kosárlabda szakosztály 
Taglétszám: 82 fő. 
Kihelyezett szakosztályként működnek, a soroksári Török Flóris általános iskola tanulói 
közösségére épül. A szakosztály vezetősége 2006-ban szponzorokkal is megerősödve 
szerveződött át. 
A szakosztályban jelenleg több mint 80 játékos edz és játszik öt korosztályban mérkőzéseket. 
2008-ban megkezdték az utánpótlás célú mini kosárlabda program beindítását, mely biztos 
alapja lehet egy későbbi nagycsapat kiépítésének. 
Széles körű utánpótlás nevelés jegyében a Török Flóris általános iskolán kívül további 6 
általános iskola (Fekete István, Grassalkovich Antal, Lázár Vilmos, Páneurópai, Stromfeld 
Aurél, Zrínyi Miklós) kapcsolódott be a lány mini kosárlabda programba. 
Sportszakmai munkájukat fémjelzi, egy játékos az USA-ban tanul és versenyez, további két 
sportolót NBI/A csoportos csapatokhoz igazoltak. A Junior lányok 2008. évben a felnőtt 
NBI/B osztályban 8. helyen végeztek, Győri Dorottya és Fehér Fáni a magyar U 18-as 
válogatott tagjaként részt vettek az Európa Bajnokságon. 
2009. januárban 20 csapat 160 versenyzője küzdött a I. Törpilla Kupa Minikosárlabda Tornán 
a Török Flóris általános iskolában. 

Sakk szakosztály 
Taglétszám: 62 fő. 
A szakosztálynak 42 fő versenyengedéllyel rendelkező tagja van, 18-20 fő pedig „amatőr"-
ként vesz részt az edzéseken, illetve versenyez amatőr csapatban. 
Évek óta tavasszal és ősszel megrendezik a 2200 Élő pontszám alatti sakkozók „Törekvés 
sakkverseny"-ét. 
A szakosztály csapatai a Budapesti Csapatbajnokságok-ban játszanak. Horváth Csaba 
nagymester, Fehér Gyula nemzetközi mester, Bernéi András FIDE mester és Nádas Balázs 
mesterjelölt edzik az ifjúsági és kiscsoportos versenyzőket egyéni foglalkozás keretében. 
2008-2009. évi CSB-n elért eredményeik felnőtt, ifjúsági, ifi amatőr 1., ifi amatőr 2. 
bajnokságokban a 2-6 hely között változott. 
Diákolimpián és egyéni országos versenyeken is szép sikereket értek el. Bozsnyik Adrián 
„Töri" sakkozó nyerte meg a Fürge Futár sakkversenyt, aki bekerült a 2009. évi Diákolimpia 
országos döntőjébe. 
Ez év október 22-24. között hagyományőrző módon rendezik meg a Kőbánya Kupa 2009. 
Rapid és Villám Magyar Sakkbajnokságot. 
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Tájfutó szakosztály 
Taglétszám: 20 fő. 
Valamennyien a Magyar Tájékozódási Futó Szövetség által regisztrált versenyengedéllyel 
rendelkeznek. 
2008. évben szép eredményeket értek el utánpótlás, felnőtt és senior kategóriákban. 2009-ben 
a szövetség által meghirdetett versenysorozat 68 lehetőségéből mintegy 26 alkalommal álltak 
rajthoz a márciustól szeptemberig lezajlott versenyidőszakban. 
Felnőtt férfi kategóriában Józsa Gábor 9. helyen, a senior férfiaknál Nagy István 7. helyen, az 
ifjúságiaknál Horváth Máté 63. helyen lett rangsorolva a 2008. évi országos ranglistán. 
Néhány kiemelkedő eredmény ez év során: 
Euromeetring Nemzetközi Váltó Bajnokság: Józsa Gábor 6. hely, 
Főiskolás Világbajnokság: Józsa Gábor (magyar válogatottként), 
Diákolimpia: Horváth Máté 3. hely, 
Országos Középtávú Egyéni Bajnokság: Nagy István 3. hely. 

Tenisz szakosztály 
Taglétszám: 16 fő. 
Tavaszi-őszi rendszerű bajnokságban szerepelnek 2009. évben egy csapattal a BP II. osztályú 
csapatbajnokságban, évek óta stabilan a középmezőnyben végeznek. 
Edzéseiket, versenyeiket eddig a kültéri salakos teniszpályákon tartották, őszi-téli időszakban 
a paralimpiai sportcentrumban kaptak lehetőséget technikai készségük és erőnléti állapotuk 
megőrzésére. 2009. augusztustól birtokba vehették a fedett teniszcsarnokot és a korszerűen 
felújított teniszházat. 

Természetbarát szakosztály 
Taglétszám: 34 fő. 
A létszámában közepes nagyságú szakosztály túrakínálatában minden korosztály számára 
megtalálható a legmegfelelőbb program. A szakosztályban 7 fő foglalkozik túravezetéssel. 
2009. évben összesen 210 túrát terveztek és vezetnek napjainkban is. Túra teljesítményüket a 
nagy számok jellemzik. Távolságban eddig 3.220 km-t teljesítettek és 119 km 
szintkülönbséget „küzdöttek" le. A túranapokon az egyesületi tagok 825 fővel vettek részt, ez 
a túravezetők és a tagság nagyfokú aktivitását jellemzi. Jelentősebb évközi eseményeiket a 
szakosztály széles körének jelenléte igazolja, nyugdíjas túrázóik heti rendszerességgel róják a 
kilométereket és győzik le a magasságokat. 
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2008. év során a szakosztály szépen teljesített, a VTSZ (Vasutas Természetbarát Szövetség) 
minősítésben kiváló eredményt értek el 3 arany, 2 ezüst és 10 bronz fokozatú jelvénnyel, 1 fő 
MTSZ ezüst fokozatot ért el. 
2009. július 1-11. között Brennbergbányán rendezték meg gazdag túraprogrammal 
hagyományos nyári táborozásukat 36 fő részvételével. 

Vívó és kerekesszékes-vívó szakosztály 
Taglétszám: 108 fő. 
A 2000-től működő szakosztály megalakulásától az utánpótlás nevelésre fordítja a legfőbb 
hangsúlyt. Az igazolt versenyzők döntő többsége gyermek és újonc korcsoportú, azonban már 
biztató kadett és junior eredményekkel is büszkélkedhetnek. A Törekvés vívószakosztálya ma 
Magyarországon az egyik legerősebb tőrközpont lett. 
Kimagasló szakmai háttérrel, széleskörű toborzással terjeszti a szakvezetés a vívósportot 
Kőbányán. A Szervátiusz, a Keresztúri úti és a Vajk-sziget iskolákban is gyakorolják a 
gyermekvívást, fő célkitűzésük a kerületi tanintézetek beszervezése és a fiatalok 
megismertetése a vívással. 
A vívószakosztályban a 94-95-96-os évfolyam már több éve szervezett keretek között végzi 
edzésmunkáját és szerepel a Magyar Bajnokságok versenyein. Kiemelkedő eredményességű 
ebből a korosztályból Szálai Szonja, aki idén ezüstérmet szerzett a női tőrcsapat tagjaként a 
Kadett Európa Bajnokságon. Ez a három korosztály az OB-n megnyerhető hat aranyéremből 
négyet szerzett, férfi tőrben csak a Törekvés vívói nyertek aranyérmet. Eredményeik alapján 
tovább gyarapodtak utánpótlás sikereink. 
Fiataljaink 2008-2009. év során az Utánpótlás Országos Bajnokságokon (gyermek - Junior) 
összesen 47 helyezést értek el, ebből 10 arany-, 6 ezüst- és 8 bronzérem, továbbá 5 IV. hely, 6 
VI. hely, 5 VII. hely és 4 VIII. hely birtokosai lettek. 
Jól szerepeltek Pekingben paralimpikonjaink. Az eredmények közül kiemelkedő Szekeres Pál 
3. helyezése tőr egyéniben, Pálfí Judit tőr egyéni 7. helyezése és párbajtőr 8. helye. Mató 
Gyula nehéz ellenfeleket kapott, még nem szerepelt Paralimpián és ez megmutatkozott 
versenyzésén, tőle Londonban 2012-ben már komolyabb eredmény és helyezés várható. 
Az edzői állomány tovább gyarapodott 3 fővel. Kovács Edit világbajnok, Gátai Róbert 
olimpikon és Böjti Dániel személyében. 
Vívóberkekben nagy figyelmet keltett a „TörT-hez igazolt Mohamed Aida. aki a 2012-es 
londoni olimpián megszerezheti a Törekvés számára vívásban az első olimpiai érmet. 
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Összefoglalva kijelenthetjük, hogy a Törekvés Se 2009. I-IX. havi sportműködése és a 
létesítmény üzemeltetése a tervezettek szerint optimális szinten teljesült. Ennek feltétele volt a 
nyugodt körülmények között végezhető sportszakmai munka, a sportág iránt elkötelezett 
edzői kőr, a jó képességű, tehetséges sportolói állomány és a háttérintézmények segítő 
készsége. 
A 2009. évi gazdálkodás és pénzügyi helyzet rendezetnek tűnik számunkra, a szponzori 
(Önkormányzat, MÁV) támogatásoknak és önerős bevételeinknek (pályázatok, rendezvények, 
reklámozás, tagdíj) köszönhetően. Az Önkormányzati pénzeszköz felhasználását a csatolt 1. 
sz. mellékletben mutatjuk be. 
2010-ben várható a MÁV támogatások beszűkülése, illetve teljes mértékű megszűnése, ide 
értve a pályakarbantartók visszavonását is. 
Jövőre 110. éves fennállásunkat köszönthetjük, amihez kiemelt esélyünk lehet a Kőbányai 
Önkormányzat teljes körű támogatása a sportfinanszírozástól a létesítmény biztonságáig 
egyaránt. 

Kérjük a T. Képviselő-testületet sportegyesületünk 2009. évi működését reprezentáló 
tájékoztatójának elfogadására. 

Törekvés Sportegyesület 
elnök 
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1. sz. melléklet 

Tartozik a Törekvés Se 2009. évi sportműködési tájékoztatóhoz 

A Kőbányai Önkormányzat által 2009. évben nyújtott 15 MFt összegű támogatásból a vívó és 
kerekesszékes-vívó szakosztály részarányosán 11,25 MFt összeget kapott. 
A szakosztály működéséhez - szerződés szerint - felhasznált támogatást január 1-től 
szeptember 30-ig az alábbi költségsorok tartalmazzák. 

Edzői bérek járulékokkal 6.354.864.-
Edzői, versenyzői számlás fizetés 2.475.000.-
Vívó felszerelések 1.047.090.-
Nevezési díjak 450.380.-
Edzőtábor étkezés 636.000.-
Versenyeken szállás, étkezés 426.797.-
összesen: 11.390.131.-

Bp. 2009. október 8. 

/ Q 
Sárvári György 

SE elnök 



o./ mpirenai pont: 
A Törekvés SE tájékoztatója 

247/2009. (X. 20.) sz. Sport, Ifjúsági, Civil és Kisebbségi Bizottság határozata 
(8 igen, egyhangú szavazattal) 
A Sport, Ifjúsági, Civil és Kisebbségi Bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy 
a Törekvés SE tájékoztatóját vegye tudomásul. 


